



# DOMSTOL

## ADMINISTRASJONEN

«Beskrivelse»  
«Paragraf»

### Møtereferat

Enhet for [Klikk her for å skrive inn enhet.](#)

**Tilstede:** Finn Arne S. Selfors , Nils Asbjørn Engstad, Ingrid J. Lillevik, Jens Morten Nesseth og Dagfinn Kleveland .  
Gro Dikkanen og Susann F. Skogvang hadde meldt forfall.  
Hilde Wahl Moen og Åste Ruud deltok fra DA.

**Kopi til:** Sven Marius Urke og Solveig Moen

**Sted:** Røros

**Saksbehandler:** Hwm

**Møtedato:** 21.10.2022

**Vår ref.:**

**Dok.dato:** 04.11.2022

### Referat fra møte i styringsgruppen for Samisk forum 20.10.2022

Sak:	Tema:	Avgjørelse/ oppfølging:	Frist:
1	<p><b>1. Møte med varaordfører Christian Elgaaen, Røros kommune</b></p> <p>Han redegjorde for kommunens arbeide med ivaretagelse av samisk kultur og språk, også opp mot videregående skole hvor han er lektor. I tillegg er han leder av nasjonalparkstyret for Femundsmarka. Han orienterte også om styrets arbeid opp mot reindriften i nasjonalparken.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Sørligste område med aktiv reindrift.</li><li>• Verdensarvområdet utvidet i 2010.</li><li>• Samisk språkforvaltningskommune fra 2018.</li><li>• Utviklingsplan for samisk språk og kultur er underveis..</li><li>• Samisk barnehage – det viktigste tiltaket.</li><li>• Rekruttering til barnehagen helt avgjørende<ul style="list-style-type: none"><li>○ Markedsføre, legge til rette for at det skal være attraktivt å studere for å arbeide med barn /ungdom.</li><li>○ Langsiktig arbeid med å få to-språklig medarbeidere.</li></ul></li></ul>		

	<ul style="list-style-type: none"><li>○ Utvikle fagmiljø hvor språket aktivt benyttes.</li></ul>		
<b>2.</b>	<p><b>Reindrift i Røros området – utfordringer</b> <b>John Håkon Steinsli, reindriftsavdelingen, Statsforvalteren</b></p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Arealkonflikter: små utbygginger som hver for seg ikke får så stor oppmerksomhet, men som i sum får negative utslag for reindriften.</li><li>• Flere lokale beitekonflikter (Essand, Aursund, Midtre Gauldal).</li><li>• Samisk reindrift ikke en del av naturmangfoldet, jf. naturmangfoldloven. Naturmangfoldloven gir ikke lovgrunnlag for å hindre ferdsel som forstyrrer reinen, jf. konkret sak i Femundsmarka.</li><li>• Vurderer mulig lovgrunnlag i reindriftsloven § 65.</li><li>• Gir pålegg om opphør av ulovlig drift til reineierene, men vanskelig å pålegge henting pga. adkomst. Hva er rimelig tiltak ?</li></ul>		
<b>3.</b>	<p><b>Språk og barnehager i Røros</b></p> <p>Virksomhetsleder Inge Aas og barnehagestyrer Sigrid Frostvoll fra Røros kommune ga en engasjert presentasjon av det samiske barnehagetilbudet i Røros – status språk og språkutvikling samt lokal samisk kultur med fokus på utviklingen.</p> <ul style="list-style-type: none"><li>• Røros kommune har vært gjennom en stor organisasjonsendring - 5 kommunale og to private barnehager – «Rørosbarnehagene».</li><li>• Samisk avdeling oppstart i 2016 – viktig for integrering og forståelse.</li><li>• Rekruttering – kombinasjonen av to språk er utfordrende.</li><li>• Flere problemstillinger knyttet til tospråklige familier.</li><li>• Lokale kulturbærere er viktig som ressurs i barnehagen.</li><li>• Røros er tilsluttet nettverk av sørsamiske barnehager.</li><li>• Erkjenner at man ikke er i mål når det gjelder bruk av det samiske språket, men dekker de øvrige områder, som f.eks kultur.</li><li>• Hets – forebygging gjennom egen barnhageavdeling og ikke separat barnehage.</li><li>• Intern diskriminering i det samiske miljøet forekommer.</li></ul>		

	<ul style="list-style-type: none"> <li>• Egen læreplan i samisk i skolen – under oppbygging.</li> <li>• Identitetsbygging – gi det samiske flere ben å stå på - ikke bare språk .</li> <li>• KS har etablert nettverk for samiske kommuner.</li> </ul>		
<b>4.</b>	<p><b>Møte med styreleder Cecilie Ø.Berglund og Sven Marius Urke (video)</b></p> <p>Bakgrunn for møtet var at styringsgruppen har bedt om en nærmere redegjørelse for hvordan styret i sitt vedtak har tenkt at samisk forum skal følge opp aktuelle tema, jf, sak til styremøtet i oktober. Etter en viss diskusjon ble oppsummeringen at samisk forum foretar en gjennomgang av de aktuelle tema og gir en anbefaling om hvordan disse best kan følges opp.</p>		
<b>5.</b>	<p><b>Oppfølging etter Webinaret</b></p> <p>Tilbakemeldingene fra webinaret er entydig på at det er behov for kompetansebygging. Det er få saker fra det sør-samiske området og er derfor viktig å etablere et kompetansemiljø på tvers av domstolene.</p> <p>Ønske om at styringsgruppen bør fungere som et ressursnettverk for domstolene. Forslag om et regionalt seminar for domstolene i det sørsamiske området. Styringsgruppen følger opp dette med henblikk på at dette kan arrangeres ilt. første halvår 2023.</p> <p>I første omgang innkalles deltakerne på webinaret til et planleggingsmøte sammen med styringsgruppen fortrinnsvis i begynnelsen av desember.</p>		
<b>6.</b>	<p><b>Oppfølgingsaker for øvrig</b></p> <p>Dagfinn og Ingrid : Lager et utkast til skisse til permisjonsordning for dommere som ønsker å lære samisk språk som sendes på sirk.</p> <p>Dagfinn: Lage forslag til hva som skal publiserer på internett som sendes på sirk. Dette gjøres i samarbeid med Åste.</p> <p>Ingrid og Nils Asbjørn: Lager et utkast til årsrapport som sendes på sirk.</p> <p>Generelt :</p> <p>Åste Ruud er vår mediekontakt og det er viktig at hun trekkes inn i mailutvekslinger i Samisk forum og ikke minst når det gjelder gjennomgang av materiale som skal publiseres.</p>	<p>Bør være klart ilt. desember.</p> <p>Alle</p>	
<b>7.</b>	<p><b>Møter framover</b></p> <p>Første møte i 2023 legges til planlagt seminar tentativt 13.- 14. april på Røros.</p> <p>Andre møte : 21. – 22. september</p> <p>Hilde kaller inn i outlook.</p>		